Western Blot数据存在惊人相似及不连续问题！徐州市中心医院论文遭撤稿
洞察学术2025-04-23 09:14:03澳大利亚
近日，一篇发表在International Journal of Molecular Medicine (2014)期刊上的标题为"Effect of apelin on the cardiac hemodynamics in hypertensive rats with heart failure“阿扑素对高血压心力衰竭大鼠心脏血流动力学的影响(DOI: 10.3892/ijmm.2014.1829）的研究论文被Elisabeth M Bik等知名学者指出数据印记相似。该论文由来徐州市中心医院、徐州医学院徐州临床学院、东南大学附属医院心血管内科，徐州医学院附属医院神经外科的作者HUI PANG , BING HAN , TAO YU , ZHENKUN ZONG共同完成。

通讯作者：ZHENKUN ZONG(徐州医学院附属医院神经外科）
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2020年2月Elisabeth M Bik在pubpeer上提出质疑：
图 7.
红色框：p-ERK 印迹中的 1-3 泳道与 t-ERK 印迹中的 3-4 泳道相似。
蓝色框：p-ERK 印迹中的第 5 道与 t-ERK 印迹中的第 6 道相似。
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这些问题已于 2014 年报告给该期刊，但该期刊尚未回应。
2025年4月Hoya camphorifolia在pubpeer上提出质疑：
2025 年 4 月 22 日撤回。
上述文章发表后，一位关心的读者提请作者注意，关于第762页图7B所示的Western印迹数据，许多显示为磷酸化(p)-ERK-1/2条带的条带与显示总(t)-ERK-1/2实验结果的条带惊人地相似；此外，某些有问题的条带在凝胶中的位置上是不连续的。《国际分子医学杂志》的编辑部独立审查了这些数据后，决定撤回该文章，理由是作者对所呈现的数据总体缺乏信心。编辑部已要求作者就这些问题作出解释，但尚未收到回复。编辑部对由此造成的不便向各位读者表示歉意。
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本研究得到徐州市科技局（编号：XZZD1020）和徐州市卫生局（编号：XWJ2011030）的资助。
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信息链接：
https://pmc.ncbi.nlm.nih.gov/articles/PMC4121352/#ack1
https://pubpeer.com/publications/E5058301A974ADFEC6864673DE37EE#0
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本文所涉及的人名、单位等中文名均为音译，或任何论文相关信息均来自公开的学术网站和相关资料。力求内容准确可靠，但无法对其完整性、真实性或时效性作出绝对保证，仅供学术参考。如发现内容存在问题或有纰漏之处，请及通过私信联系我们(QQ: 3926830335)，以便及时核实和修正。

image1.png
INTERNATIONAL JOURNAL

OF MOLECULAR MEDICINE

SPANDIDOS PUBLICATIONS

> Int J Mol Med. 2014 Jul 2;34(3):756-764. doi: 10.3892/ijmm.2014.1829 3

Effect of apelin on the cardiac hemodynamics in hypertensive rats with
heart failure

HUI PANG 1, BING HAN %, TAO YU 1, ZHENKUN ZONG &

v Author information » Article notes » Copyright and License information

1Department of Cardiovascular Medicine, Central Hospital of Xuzhou, Xuzhou Clinical School of Xuzhou Medical
College, Affiliated Hospital of Southeast University, Xuzhou, Jiangsu, P.R. China

2Department of Neurosurgery, Affiliated Hospital of Xuzhou Medical College, Xuzhou, Jiangsu, PR. China

SCorrespondence to: Dr Hui Pang, Department of Cardiovascular Medicine, Central Hospital of Xuzhou, Xuzhou
Clinical School of Xuzhou Medical College, Affiliated Hospital of Southeast University, Xuzhou, Jiangsu, P.R.
China, E-mail: phui81@126.com. Professor Zhenkun Zong, Department of Neurosurgery, Affiliated Hospital of
Xuzhou Medical College, Xuzhou, Jiangsu, P.R. China, E-mail: zongzhenkun2009@126.com

PMCID: PMC4121352 PMID: 24993609




image2.png
Figure 7.

* Red boxes: Lanes 1-3 in the p-ERK blot look similar to lanes 3-4 in the t-ERK blot.
* Blue boxes: Lane 5 in the p-ERK blot looks similar to lane 6 in the t-ERK blot.
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These concerns were reported to the journal in 2014, but the journal did not respond?
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Retracted 22 April 2025.

Following the publication of the above article, a concerned reader drew to the authors'
attention that, regarding the western blot data shown in Fig. 7B on p. 762, a number of the
bands shown to represent phosphorylated (p)-ERK-1/2 bands were strikingly similar to
bands that were showing the results from the total (t)-ERK-1/2 experiments; moreover,
certain of the bands in question were non-contiguous in terms of how they were positioned
in the gels. Upon examining these data independently in the Editorial Office, the Editor of
International Journal of Molecular Medicine has determined that this article should be
retracted from the Journal on the basis of an overall lack of confidence in the presented
data. The authors were asked for an explanation to account for these concerns, but the
Editorial Office did not receive a reply. The Editor apologizes to thegea ip.of the. £l
for any inconvenience caused. e‘g ‘;f{iﬂ% A ﬁg}éﬁq*
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